
FREDERICIA KOMMUNE 
 

TILSYNSSKEMA 
 

JOURN.NR. 

19/5130 

Foreningens navn: Fredericia Judo og Ju-Jutsu Klub  

Tilsynsstedets adresse: Nørrebrogade 131 L 

Kontakt person: Lasse S. Weimar                                       

Dato for tilsynet: 3.10.2019                    Klokkeslet: 18.15 

Navne på repræsentanter fra foreningen, som deltager i tilsynet: 

Lasse S Weimar og Toke Kieler 

________________________________________________________________________________ 

Liste over bestyrelsesmedlemmer og senest kendte årsregnskab 

 

1. Tilsluttet AIF / BUS: Nej. 

2. Foreningens hjemmeside og eller facebook: Facebook og hjemmeside. Foreningen er glade 

for begge dele og bruger dem aktivt. Alle kampsportsgrenene er med og er gode til at lægge 

tekst og billeder op.  

3. Primære aktiviteter: Judo, Ju-Jutsu, Karate (nyt) og Aikido. 

4. Åbningstid / Aktivitetstimer: Mandag, tirsdag, onsdag og torsdag - fra 16.30-21. Onsdag 

begynder de dog først kl. 17. De har fået flere nye hold og lidt mere træningstid efter de er 

flyttet ud fra FIC. Enkelte af medlemmerne går til flere at grenene. De har også 

arrangementer i weekenden, eks. Camps, gradueringstræning og sociale aktiviteter. De laver 

ture for pigerne og drengene mm.  Og camp for præ-landsholdet.  

5. Antal medlemmer/deltagere i foreningen: 211 medlemmer i 2018 og de har fået flere siden 

(200 betalende medlemmer, plus kontingentfri bestyrelse og trænere). De er Danmarks 

andenstørste kampsportsforening. De har mange piger, i forhold til at det er en 

kampsportsforening.  

6. Antal medlemmer/deltagere tilstede ved tilsynsbesøget: Ca. 15 unge i det store 

træningslokale til Judo og 7 i helt blandet alder til karate i det lille træningslokale. Senere 

kom en ældre gruppe og begyndte at træne.  

7. Foreningens udvikling, herunder om der er stigning eller fald i antal medlemmer: Klubben 

har fået flere medlemmer efter de er flyttet ud af FIC til deres egne lokaler. 

8. Er der hold/aktiviteter foreningen ikke har fået op at stå i denne sæson, hvis ja hvorfor: De 

vil gerne lave kurser i rent selvforsvar, men det har de ikke haft tid til at planlægge endnu. 

9. Kontingent (for forskellige aldersgrupper/hold): Aldersbestemt; Halvårligt 400 kr. for de 

små, 500 kr. for unge og 600 kr. for voksne. Dertil betales unionskontingent separat på ca. 

200-300 kr. som sendes direkte videre til Unionen. 



10. Udvikling i foreningens økonomi over de sidste tre år: Det er svært at sige efter udflytning 

til egne lokaler, men driftsøkonomien er dog som forventet.  

11. Kommunale tilskudsforhold for foreningen: De er glade for det de får og indretter deres 

økonomi efter det. Det eneste der undre dem er, at voksne over 25 år trækker ned i 

tilskuddet, det giver ikke mening i deres verden. De er opmærksomme på, ikke at få for 

mange ældre, og det synes de er super ærgerligt. 

12. Nuværende udfordringer for foreningen: Aikido er en meget lille sportsgren i Danmark, men 

noget større i Tyskland. Hvis deres instruktører skal på kursus, er det i Tyskland, men de 

kan ikke få kommunalt tilskud til kurser i udlandet.  

13. Samarbejde med Fredericia Kommune og andre: De samarbejder med mange forskellige.  

Den nærliggende børnehave (idrætsbørnehaven) som kommer der nogle gange om 

formiddagen. De har også besøg af skoler, hvor nogle af deres medlemmer kører forløb for 

skoleklasser. De har haft samarbejde med en fodboldklub om faldteknik for piger, så de ikke 

er bange for at løbe hurtigt og gå ind i taklinger. Og de er ved at starte et samarbejde op med 

esport om at kunne lave fysiske aktiviteter for deres spillere. Lasse kender mange andre 

foreninger bl.a. gennem sit arbejde og skaber samarbejdsrelationer med dem. 

14. Foreningens fremtid og ønsker: Klubben har en målsætning om at komme op på 250 

medlemmer inden for en overskuelig fremtid. De har også fokus på at udvikle klubben i 

deres nye rammer, både sportsligt og socialt. De nye lokaler giver nye muligheder. De vil 

også gerne lave mere kampsport i skolerne. Og måske samarbejde med Fredericia 

Atletikklub om faldteknik.  

15. Bemærkninger: 

 De har brugt meget tid i sommerferien påsat gøre lokalerne klar. En gruppe af forældre 

har hjulpet rigtig meget med det. 

 Flytningen har været lidt dyrere end de havde regnet med, men det er ellers gået godt.  

 De er rigtig glade for deres trailer, hvor de har deres transportable måtter. 

 De har et stort fitnesslokale med udstyr, som de fik med, da de overtog lokalerne, men 

der er flere end klubben selv kan bruge. De har solgt en del af de fitnessredskaber de 

ikke selv kan bruge, og arbejder på at få solgt flere af dem. 

 De udøvere de har fra talentklasserne kommer også herud og hænger ud eller laver 

lektier inden de skal træne.  

 De bruge klubmodul og det fungerer super godt. Det trækker også kontingent automatisk 

med mail til medlemmerne 14 dage før de trækkes. 

 De har også fokus på det sociale liv i klubben og vægter der højt. 

 De har nok instruktører, pt 20 trænere og de har de unge med. De betaler de uges 

trænerkursus og det er de unge meget glade for.  



 Langt over halvdelen af trænerne har været hele uddannelsesforløbet igennem på 8 

weekender. 

 De har også en stærk forældregruppe, som er gode til at hjælpe til camps og selv 

arrangere mad ved camps osv. Klubben har arbejdet med frivillige, og at man kan 

bidrage med forskellige ting. 

 De er privilegerede at have mange trænere med fleksible arbejdsforhold, og det giver 

mange muligheder for tiltag også om formiddagen.  

 De har også noget i støbeskeen med STU. 

 Bestyrelsen arbejder aktivt med ideudvikling, målsætninger mm. De vil eks. gerne have 

fat i flere inaktive. 

 De arbejder også med social ansvarlighed og vil gerne række ud til Korskær Parken og 

Søndermarken. 

 De unge vil gerne hænge ud i klubben.  

 De har fået en del møbler foræret af forældre, eks. sofaer og det er dejligt.  

 De synes, der er rigtig mange muligheder, det handler bare om at gribe dem. Og det har 

de ressourcerne til.  

 De snakker også med Kenpo og Taekwondo, som har lokaler lige ved siden af dem. 

 De vil gerne tilbage til FIC, hvis de kan få rammerne til det.  

 

 

 

 

Tilsynsbesøget er foretaget af nedenstående medlemmer af Folkeoplysningsrådet og af Kultur & 

Idræt 

 

Fredericia, den    

 

 

------------------------------------------- ----------------------------------------------- 

Leif Urhøj, Folkeoplysningsrådet Jan M. Jørgensen, Folkeoplysningsrådet 

 

 

--------------------------------------------       -----------------------------------------------     

Gert D. Jørgensen  Birgitte L. Jakobsen, Kultur & Idræt 
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